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Ešte stále som plná 
dojmov. Aj negatívnych 
- z ukážky ohlušujúcich 
historických bojov pred 
partizánskymi bunkrami 
na Jankovom vŕšku. 
Otriasli mnou nielen 
výbuchy a streľba, ale aj 
hlasný smiech niektorých 
divákov z toho, ako sa 
snažili „zastrelení parti-
záni“ herci presvedčivo 
zahrať smrť... Spozornela 
som aj pri silných slovách 
oduševnených rečníkov. 
Priam burcovali národ, 
aby sme už niečo také 
nikdy nedopustili. Tešilo 
ma nasadenie stále 
usmiatych folklóristov, 
slovenských i tých 
donských. A na záver 
opäť zneli výbuchy. 
Tentokrát veľkolepého 
ohňostroja, ktorý si určite 
vychutnali aj obyvatelia 
niekoľko kilometrov 
od mohyly. Tam „hore“ 
nás má asi niekto rád, 
lebo s tým počasím to bolo 
neisté. Len čo sa začali 
oficiálne oslavy a príhovor 
hlavného hosťa, hromžili 
blesky, duneli hromy 
a Jankov vŕšok zahalila 
čierňava. A v tejto 
prírodnej dramatickej 
atmosfére, našťastie bez 
dažďa, asi v každom z nás 
ostalo rezonovať zbožné 
želanie premiéra: „Aby 
našu krásnu zem už nikdy 
nekropili kvapky krvi, ale 
len kvapky dažďa...“!
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

V sobotu 21. septembra 
ožije naše mesto 

najväčším farmárskym 
festivalom 

na Slovensku!

Pamiatku padlých 
bojovníkov v SNP 
sme si uctili aj 
v našom meste

O futbalovom 
turnaji rómskych 
detí trochu inak

Hosť Kultúrneho 
leta Teatro Tatra 
získalo deti aj 
rodičov

Predseda vlády Peter Pellegrini na Jankovom vŕšku:
Vášmu odkazu verní zostaneme

„Nie sme tu len preto, aby 
sme spomínali, naopak - ak má 
mať obeť zmysel, naším morálnym 
záväzkom je vždy sa postaviť 
voči akémukoľvek zlu...“ povedal 
premiér Peter Pellegrini vo svojom 
slávnostnom príhovore. Okrem 
iného spomenul desivé výsledky 
prieskumu banskobystrického 
Múzea SNP medzi mladými 
ľuďmi, kde až štyri percentá z nich 
považuje holokaust za  správnu 
vec... „Vyzývam každého, aby si 
v  zhone bežného života našiel 
čas a  zamyslel sa, čo pre nás 
znamená toto výročie. Žijeme 
v  najdlhšie trvajúcom mierovom 
období v  Európe, je tu slobodný 
priestor na  rozvíjanie národov, 
na  rozvíjanie ich prosperity. 
Nedovoľme nikomu, prosím, zničiť 
sľubnú prítomnosť a budúcnosť, ani 
tým, ktorí dnes gumujú historickú 
pamäť a chcú nás vrátiť do časov 
plnej nenávisti a  zloby. To je náš 
základný záväzok voči tým, ktorí 
verili v  lepšiu budúcnosť národa 
a  pre ňu neváhali obetovať svoje 
životy. Tak, ako to hovorí aj nápis 
na sarkofágu vo vnútri pamätníka 
-Vášmu odkazu verní zostaneme!“

Program osláv pokračoval 
v amfiteátri pod mohylou ďalšími 
pr íhovormi host í na  pódiu 
a kultúrnym programom. Oslavy 
boli ukončené zapálením vatry 
a ohňostrojom. 

 Text a foto: Alena Borszéková 

Trenčiansky samosprávny 
kraj, mestá Bánovce nad Bebravou 
a  Partizánske, obec Uhrovec 
a  Oblastný výbor SZPB Trenčín 
organizovali na Jankovom vŕšku 
oslavy 75. výročia Slovenského 
národného povstania v  sobotu 
31. augusta. Osláv sa  zúčastnili 
predseda vlády Peter Pellegrini, 
m i n is terk a v nút ra  Den isa 
Sa ková, t renčiansk y župan 
Jaroslav Baška, poslanec NR SR 
Ľubomír Želiezka a  ďalší hostia 
z Česka, Ruskej federácie, Srbska, 
vojenskej kancelárie prezidentky 
r e p u b l i k y ,  P o z e m n ý c h 
ozbrojených síl SR, ústredia SZPB, 
českého odbojového hnutia a iní. 
Pozvanie organizátorov prijalo 
veľké množstvo občanov z celého 
Trenčianskeho kraja.

Oficiálna časť osláv začala 
Pochodom Nesmrteľného pluku, 
k d e  p ot om k ov i a  p a d l ýc h 
za  slobodu niesli ich fotografie 
na hrudi. Ako prví položili veniec 
kvetov k  sarkofágu v  interiéri 
mohyly premiér a  ministerka, 
poslanec NR SR a  poslanci 
TSK so  ž upa nom.  Ďa l š ie 
zahraničné i  domáce delegácie 
si uctili pamiatku padlých pri 
symbolickom hrobe. Delegáciu 
mesta Bánovce nad Bebravou 
v ied la pr imátorka Rudol fa 
Novotná. Účastníkov osláv 
privítala starostka obce Uhrovec 
Zuzana Máčeková. 
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Prezentácia Miestnej akčnej skupiny Bebrava na Agrokomplexe
Spoločne rozvíjajme vidiek 

– bol názov expozície v  interak-
tívnom pavilóne F na 46. ročníku 
medzinárodnej výstavy Agro-
komplex v  Nitre, prezentujúci 
rôzne oblasti poľnohospodárstva 
a  potravinárstva hravou a  pre-
dovšetkým pre deti zaujímavou 
formou. V  pavilóne hneď pri 
hlavnej vstupnej bráne nebola tla-
čenica ako inde, čo je naozaj škoda. 
Bol určený najmä mládeži, ktorá 
sa tu pri rôznych interaktívnych 
hrách mohla lepšie zblížiť s pôdou, 
vodou i lesom. Hlavný stánok celej 
expozície v spomínanom pavilóne 
patril Agentúre pre rozvoj vidieka 
a  tie menšie miestnym akčným 
skupinám (MAS-kám), medzi 
ktorými nechýbala ani MAS 

Bebrava. Len pripomínam, že 
akčnú skupinu tvorí 20 obcí, vrá-
tane mesta Bánovce nad Bebravou, 
15 neziskových organizácií a škôl, 
vrátane ZUŠ Dezidera Kardoša 
či Bebranu, Drienovca a  KST 
Bánovce... a osem podnikov alebo 
spoločností, medzi nimi Mestské 
kultúrne stredisko v  Bánovciach 
nad Bebravou. Z  toho vyplýva, 
že „malá“ miestna akčná skupina 
Bebrava je pomerne veľký subjekt, 
ktorý sa usiluje okrem iného aj o - 
citujem: „...vytvorenie podmienok 
pre rozvoj vidieckeho cestovného 
ruchu a  agroturistiky s  využitím 
a  zhodnotením daností územia 
združenia, zvýšenie atraktivity 
a návštevnosti územia združenia 
podporou obnovy a  rozvoja obcí 

zahrnutých do územia vrátane ich 
kultúrneho, historického a prírod-
ného bohatstva, ako aj na zvýšenie 
vzdelanostnej úrovne obyvateľov 

územia združenia a členov zdru-
ženia a podporu rozvoja zručností 
potrebných pre trvalo udržateľný 
rozvoj.“ V  jednom prezentačnom 
stánku sme sa stretli s  projek-
tovým manažérom MAS Bebrava 
Mariánom Bakitom. Okrem pro-
pagačných materiálov a suvenírov 
MAS Bebrava, samostatne aj ich 
členov, ponúkal návštevníkom 
(ako inak, veď to bol poľnohos-
podársky veľtrh) aj ochutnávku 
mliečnych výrobkov z Milsy a zo 
Slatiny nad Bebravou, či špeciálne 
pekárenské výrobky od  Žiklu. 
Stánok MAS Bebrava zaujal pre-
dovšetkým mladších návštevníkov 
a to Virtuálnou Realitou, pomocou 
ktorej objavovali podmorský svet, 
územie MAS Bebrava a iné. 

Reč s  manažérom bola aj 
o  nových výzvach Programu 
rozvoja vidieka, v  rámci ktorých 
sa pripravujú projekty. Ale o nich 
až niekedy na budúce. Zaujala aj 
celoslovenská súťaž o  najkrajšiu 
fotografiu z  MAS-iek, ktorá je 
vždy vyhodnotená na  Agrokom-
plexe a najkrajšie fotografi e majú 
svoju expozíciu. Aj v tomto roku 
bánovský región chýbal, akoby 
sme nemali dobrých fotografov. 
Viac o MAS Bebrava sa dozviete 
z  ich portálu www.masbebrava.
sk alebo osobne v  novozriadenej 
kancelárii v  Dome služieb na  1. 
poschodí, alebo aj 21. septembra 
na MňamFeste. 

Text a foto:
  Alena Borszéková

Obyvatelia nášho mesta a širšieho okolia tretiu septembrovú sobotu už tradične doma obed 
nevaria. V tomto termíne sa totižto u nás koná najväčší festival slovenských potravín na Slo-
vensku. Vďaka bánovskému MňamFestu majú návštevníci každoročne možnosť ochutnať 
množstvo gurmánskych špecialít priamo z regiónu, na vlastné oči vidieť prípravu mäsových 
a syrových produktov, stretnúť remeselníkov či spoznať poľnohospodárske stroje a zvieratá. 
„MňamFest začínal ako farmársky deň, ktorého myšlienkou bolo priblížiť ľuďom spôsob života 
či zvyky a tradície regionálnych poľnohospodárov. Návštevníkom podujatia sa snažíme už roky 
ukázať, že slovenské produkty z potravinárskej výroby sú chutné, kvalitné a hlavne bezpečné,“
uviedol výkonný riaditeľ neziskovej organizácie MňamFest a zároveň jeden z organizátorov Sta-
nislav Voskár. V troch častiach si slovom i obrazom priblížime tri agropodniky z Bánovského 
okresu, ktoré na MňamFeste nesmú chýbať.  (ab)

Poľnohospodárske družstvo Brezina Pravotice
PD Brezina Pravotice, 

družstvo vzniklo 17. januára 
1975 zlúčením Jednotných 
roľníckych družstiev: Brezo-
lupy, Nedašovce, Pravotice 
a Vysočany. Rada Okresného 
národného výboru v  Topoľ-
čanoch uznesením č.6/1975 
zo dňa 28.1.1975 schválila 
vznik družstva. Od  1.1.1976 
sa s týmto družstvom zlúčilo 
aj Jednotné roľnícke družstvo 
v  Ostraticiach. Družstvo 
hospodári na  výmere 1480 
ha a  poskytuje prácu 70 
pracovníkom. 

Družstvo sa venuje rast-
linnej výrobe a to pestovaniu 
hustosiatych obilovín, ako sú 
jačmeň jarný, jačmeň ozimný, 
pšenica, kukurica na  zrno, 
repka kapustová olejná. 
Z okopanín sa venuje pesto-
vaniu cukrovej repy a špeciál-
nu rastlinnú výrobu dotvára 
novovybudovaný marhuľový 
sad o  rozlohe 6 hektárov. 
Neodmysliteľnou súčasťou 
je pestovanie krmovín, 
ako sú lucerna a  kukurica 
na  siláž a  trvalo trávne 
porasty. Živočíšna výroba je 

zastúpená chovom 408 kusov 
dojníc šľachtiteľského chovu 
Slovenského st ra katého 
plemena. Denná produkcia 
surového kravského mlieka 
je 8000 litrov, ktoré je denne 
odvážané do mliekarne Milsy 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Výkrmový dobytok a jalovice 
sú z veľkej časti odpredávané 
do  cudziny. To najlepšie 
necháva družstvo na pleme-
nitbu a  vlastné spracovanie. 
Ako jedno z  posledných 
družstiev v  rámci okresu 

Bánovce nad Bebravou rea-
lizujeme aj chov ošípaných,
kde je zastúpený šľachtiteľský 
chov Bielej  uš ľacht i le j 
v  počte 45 kusov prasníc. 
Vyprodukované množstvo 
výkrmových ošípaných sa 
spracováva vo vlastnej mäso-
výrobe. Do tejto mäsovýroby 
zahrňujeme mäso z vlastného 
chovu hovädzieho dobytka. 
Súčasťou spracovania mäsa je 
aj výkup divej zveri a výroba 
výrobkov z  nej. Značnú 
časť tejto výroby družstvo 

odpredáva vo vlastnej pod-
nikovej predajni, ktorá bola 
otvorená v  septembri 2018. 
Predajňa sa nachádza priamo 
v  sídle družstva v  Pravoti-
ciach. V predajni ponúkame 
kvalitné čerstvé mäso, rôzne 
marinované špeciality, údené 
a  parené výrobky, šunky, 
salámy a zabíjačkové pochu-
tiny. Kompletný sortiment 
potravín dopĺňajú paštéty, 
ktoré družstvo vyrába a  sú 
vhodné aj pre celiatikov. 
Ostatnú produkciu rozvá-
žame do okolitých reštaurácií 
a stravovacích zariadení.

Družstvo poskytuje kom-
plexné poľnohospodárske 
služby od  prípravy pôdy až 
po  zber, sušenie zrnín a  aj 
skladovacie priestory. Ďalej 
ponúka  ubytovacie služby 
a taktiež externé stravovacie 
služby pre firmy a  občanov. 
Súčasťou kapacít podniku je 
i  malé kongresové centrum. 
Družstvo prevádzkuje pneu-
servis, medzinárodnú aj 
vnútroštátnu automobilovú 
dopravu v  počte 5 ťahačov. 
Momentálne družstvo pracuje 
na dokončení zverofarmy, kde 
bude v nasledujúcich mesia-
coch dovezený na chov daniel 
škvrnitý a  muf lón lesný. 
Zverofarma bude umiestnená 
v  areáli družstva, kde si 
návštevníci a zákazníci budú 
môcť tieto zvieratá pozrieť. 
Družstvo sa farmárskeho 
a  potravinárskeho festivalu 
MňamFest v Bánovciach nad 
Bebravou zúčastňuje každo-
ročne.  (PD Brezina)
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SOM občan, mám názor... 

Je SNP naším najväčším štátnym sviatkom?
Prišlo mi nové číslo 

Bánovských novín a  ako 
vždy ma zaujala rubrika 
SOM občan, mám názor...
s názvom Jeden z najväčších 
štátnych sviatkov. Absolútne 
súhlasím s názorom autora 
Vojtecha Zeliesku. Vážim 
si už len to, že sa rozhodol 
napísať. Hoci, myslím si, že 
by sa to viac patrilo iným, 
titulovanejším a na vyšších 
postoch... Ale to len na okraj, 
lebo na  SNP som veľmi 
citlivý. Pochádzam z malej 
dedinky, kde bol prvý štáb 
Partizánskej brigády Jana 
Žižku. A keďže som bol ako 
malý chlapec vždy zvedavý, 
veľa som sa dozvedel... Ale 

k veciam, ktoré ma na časti 
Bánovčanov bolia a neviem 
ich stráviť. V článku sa píše, 
že by sme mali 29. august 
s hrdosťou oslavovať. Mali, 
ale nemáme kde. 29. augusta 
bude, resp. bolo na  tra-
dičnom mieste osláv na Jan-
kovom vŕšku Deň Slovanov. 
A  hlavným hosťom bude 
známy politik...

Hneď nad článkom 
k  SNP pozývajú noviny 
na  návštevu Múzea Parti-
zánskej brigády Jána Žižku. 
Už dva roky do  Bánoviec. 
Nie na  Jankov vŕšok, kde 
brigáda aj pôsobila. Nové 
múzeum bolo otvorené 
v  roku 2014 a  už o  dva 

roky dostal zriaďovateľ 
múzea – Oblastný výbor 
SZPB od  majiteľa objektov 
súkromnej fi rmy výpoveď! 
Veľmi, veľmi by ma zaují-
malo, kto taký čestný, spra-
vodlivý, s úctou k dejinám 
nášho národa za  touto 
súkromnou firmou stojí. 
Je to vôbec Slovák? V roku 
2014 súkromná fi rma zlízla 
slávu a  smotánku a potom 
sa odbojárom takto revan-
žovala. Nám všetkým sa to 
zdá normálne? Takto sa má 
pristupovať k našej histórii? 

Ak máte ešte niekto 
po  t ýchto pr í k ladoch 
pochybnosti o  tom, ako 
sa časť Bánovčanov stavia 

k SNP, odporúčam im ešte 
jednu „ponuku“. Pozrite 
si vlaňajšiu predvolebnú 
d i s k u s i u  k a n d i d á t o v 
na primátora nášho mesta, 
ktorú naozaj vynikajúcim 
spôsobom moderoval pán 
Silvester Lavrík. Vypočujte 
si  rea kcie ka ndidátov 
na  otázku: Na  ktorú z  his-
torických udalostí v našom 
meste ste najviac hrdí 
a na ktorú najmenej? Budete 
sa  čudovať, aké sú názory 
občanov nášho mesta . 
Lebo kandidáti majú vždy 
zmapované nálady a postoje 
voličov. A  hovoria to, čo 
chcú oni počuť...

  Milan Adamik

Presne pred 75 rokmi 2. septembra 1944 bol tu - v bánovskej radnici založený revolučný okresný národný výbor...

Pamiatke padlých a umučených pri pamätníku na Cibislávke sa poklonili medzi prvými hráčky a predseda Hádza-
nárskeho klubu Sokol pred turnajom O pohár Partizánskej brigády Jana Žižku... Ďalším každoročným zvykom 
pred oslavami výročia SNP je slávnostná výročná schôdza Mestskej organizácie Slovenského zväzu protifašistických 
bojovníkov, ktorí priamo zo schôdze odchádzajú na mestské oslavy výročia... Foto: M. Rácik, V. Dúbravka

Pozývame vás na podu-
jatie Envirodeň v  Bánov-
ciach nad Bebravou, ktoré 
sa uskutoční v  piatok 6. 
septembra v MsKS na Ulici 
J. Matušku v čase od 8.00 
do  12.00 h a  od  15.30 h 
v  Mestskej knižnici Ľ. 
Štúra. Pozvanie prija l 
známy klimatológ Jozef 
Pecho, ktorý bude pred-
nášať a diskutovať na danú 

tému so zúčastnenými.
Podujatie organizuje Mesto 
Bánovce nad Bebravou 
v  spolupráci s  MsKS, 
Mestskou knižnicou Ľ. 
Štúra,  materskými, zák-
ladnými a strednými ško-
lami v meste, CVČ a ZUŠ. 
Súčasťou podujatia bude 
aj údržba verejnej zelene. 
Tešíme sa na  vašu účasť! 

(MsÚ)

Envirodeň
v Bánovciach nad Bebravou

P o   d v o j m e s a č n e j 
prestávke sa poslanci mest-
ského zastupiteľstva stretnú 
opäť na  septembrovom 
rokovaní, presne v  stredu 
11. septembra o  14.30 h 
v  Mestskom kultúrnom 
stredisku na Ulici J. Kráľa. 
Rokovanie je ako vždy 
verejné, prístupné každému 
občanovi. Na  diskusiu sú 
pripravené aj informatívne 
správy za prvý polrok 2019 
- o  podaných a  riešených 

sťažnostiach zo strany 
fyzických a  právnických 
osôb mesta a  o  plnení 
plánu kontrolnej činnosti, 
správa o  výmene a  pride-
ľovaní komunálnych bytov 
a  správa o  projektovom 
manažmente ako nástroji 
pre získavanie mimoroz-
počtových zdrojov mesta. 
Materiály do  rokovania 
si môžete nájsť na  www.
banovce.sk, v  časti samo-
správa.  (ab)

Zasadanie mestského
zastupiteľstva 

Bá novsk í  doprav ní 
policajti riešia dopravnú 
nehodu, ku ktorej došlo 
večer 29. augusta pred 20. 
hodinou v Bánovciach nad 
Bebravou na križovatke ulíc 
A. Hlinku a  Partizánska, 
pri ktorej výdatne asistoval 
alkohol.Podľa doterajších 
zistení, k dopravnej nehode 
došlo tak, že 62-ročný 
B á n o v č a n  M i r o s l a v 
na vozidle Citroën Berlingo 
jazdil po  miestnej komu-
nikácii a  nedal prednosť 
po  hlavnej ceste idúcemu 
vozidlu VW Sharan, ktoré 
riadil 42-ročný Michal. 
Oboch vodičov policajti 
podrobili dychovej skúške. 

Miroslav nafúkal 1,41 mg/l, 
čo predstavuje 2,94 promile 
a l koholu .  O p a kov a n á 
dychová skúška ukázala 
ešte vyššiu hodnotu a  to 
3,06 promile a lkoholu. 
U vodiča VW bola dychová 
skúška negatívna.. Škoda 
bola predbežne vyčíslená 
na  asi 300 eur. Nezodpo-
vedného vodiča policajti 
následne v  zmysle zákona 
obmedzi l i  na  osobnej 
slobode a umiestnil do poli-
cajnej cely. Po  vytriezvení 
ho neminie obv inenie 
z prečinu ohrozovania pod 
vplyvom návykovej látky.

 Tlačová správa 
 KR PZ Trenčín

Jazdil s tromi promile!

Nikdy nesmieme zabudnúť!

Mesto Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje zámer

predaj optickej siete 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa.

Mesto Bánovce nad Bebravou ako predávajúci a BDTS, 
s.r.o., so sídlom: ul. Svätoplukova 1601, 957 04 Bánovce 
nad Bebravou, IČO: 46 972 315, ako kupujúci optickej 
siete. Viac na stránke mesta www.banovce.sk

Mesto Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje zámer - nájom pozemkov z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa.
Mesto Bánovce nad Bebravou ako prenajímateľ 
a Michal Mišina, Nedašovce, ako nájomca pozemkov: 
C-KN parc. č. 271/3, C-KN parc. č. 272/24, C-KN 
parc. č. 272/28, k. ú. Bánovce nad Bebravou. Bližšie 
informácie získate na stránke mesta : www.banovce.sk

S  úctou a  pietou si aj mesto Bánovce nad 
Bebravou uctilo pamiatku padlých pri príležitosti 
75. výročia SNP a to v stredu 28. augusta. Pocho-
dujúcim účastníkom z Farskej ulice pred radnicu 
hrala dychová hudba Boboťanka. Zaznela slovenská 
i  mestská hymna, slovo básnika, aj príhovory – 
primátorky Rudolfy Novotnej a  predsedníčky 
bánovského SZPB Emílie Peťovskej. Folklóristi zo 
súboru Bebran ozdobili pamätné tabule na budove 
radnice vencami vďaky a  úcty. Ďalšie kvety boli 
predstavitelia mesta, okresu a SZPB položiť na hrob 
obetí na  mestskom cintoríne aj k  pamätníku 
na  Cibislávke. S  úctou a  pietou, ale aj s  výzvou. 
Tak ako zdôraznili obe rečníčky: „Nikdy nesmieme 
zabudnúť!“ Text a foto: Alena Borszéková
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 Osem dní strávilo 36 
členov Slovenského zväzu 
zdravotne post ihnutých 
z  Bánoviec nad Bebravou 
v talianskom letovisku Bel-
laria - Igea Marina. Na tom 
istom mieste - v  tom istom 
hoteli Paper Moon - už sedem 
rokov organizuje Okresná 
rad a SZ ZP pr í morské 
relaxačné pobyty. (V tomto 
roku bola takmer polovica 
účastníkov s  preukazom 
ZŤP.) Malý skromný hotel 
má však príjemný personál 
a  výbornú a  pestrú stravu. 

K  tomu čisté more, pekná 
pláž, príjemné prostredie. 
Tak ako po iné roky, aj teraz 
si niektorí dopriali návštevu 
San Marína s  vynikajúcou 
sprievodkyňou. Pochvalu si 
zaslúžia aj naše dve mladé 
účastníčky dovolenky - 
Simona a  Slávka, ktoré sa 
zapojili do plážového medzi-
národného volejbalového 
turnaja za  účasti desiatich 
družstiev. A tak na pláži bolo 
počuť: „Slovensko do  toho, 
Bánovce do toho!“ Naše diev-
čatá skončili na  krásnom 

dru hom mieste!  Preto 
týmto dvom slečnám (ktoré 
nechcú by ť menované) 
patrí veľká vďaka za peknú 
prezentáciu Bánoviec. Tak, 
ako býva dobrým zvykom, 
posledný večer patril poďa-
kovaniu vedúcej hotela ako 
i  skvelej mladej delegátke. 
A spievaniu našich pekných 
slovenských piesní na terase 
hotela až do polnoci. Lúčili 
sme sa so slovami: „O rok sa 
zídeme zas, možno...“ 

 Anna Sikelová, 
 predsedníčka OR SZZP

Čas sa zastaviť nedá. Ani 
v našej mestskej časti Horné 
Ozorovce sa čas nezastavil. 
Plynie pokojne, niekedy aj 
rýchlejšie, ale to je život. 
V roku 1992 vznikol v našej 
časti Klub dôchodcov. Tí, 
ktorí ho vtedy zakladali, mali 
okolo 60 rokov a tešili sa, že 
môžu byť spolu pri kávičke, 
čaji, koláčoch a  spriadať 
plány na  činnosť, vyberať 
si rôzne lokality a  podu-
jatia na  spoločné výlety. 
Mnohí z  nich už debatujú 
v dôchodcovskom nebi a  tí, 
čo zostali, už nemajú žiadne 
plány a sny. Klub dôchodcov 
zostarol. Mladší, novodobí 
dôchodcovia, aj keď tiež 
majú už vyšší vek, sa akosi 
nechcú zapájať do  spoloč-
ných aktivít. Niektorí preto, 
že sa ešte necítia byť „starí“ 
a  nemajú v  klube čo robiť, 
iní preto, že majú na starosti 
vnúčatá a  pomoc svojim 

deťom. Ale kedy budú žiť svoj 
život? Kedy si splnia svoje sny 
a plány? 

Po  d lhšom čase sa 
členovia KD rozhodli urobiť 
si jednodňový poznávací 
výlet na  blízku Moravu. 
Po  mesačnej propagácii sa 
zišlo 29 seniorov (nielen 
ozorovských), ktorí navštívili 
Zámok Buchlovice, ktorý 
je obklopený nádherným 
parkom so schodiskami, tera-
sami, obeliskom, bazénmi 
a  kamennými vázami. Jeho 
veľkou ozdobou je množstvo 
vzácnych exotických stromov 
a   práve prebiehajúcou 
výstavou fuksií. Po dobrom 
obede, ktorý nám pripravili 
v  Reštaurácii „U  Buchlov-
ského zámku“, sme sa vybrali 
do  Velehradu na  zaujímavú 
prehliadku krásnej Baziliky 
Nanebovzatia Panny Márie 
a sv. Cyrila a Metoda, ktorá 
patrí medzi najviac navšte-

vované pútnické miesta. Sme 
dôchodcovia, času máme 
dosť, tak prečo si neposedieť 
pri dobrej káve a  zákusku. 
Oddýchnutí a  posilnení, 
pokračujeme do  dedinky 

Modrá. V  areáli Živá voda 
v  hĺbke 3,5 metra pod hla-
dinou vody sa nachádza osem 
metrov dlhý a  dva metre 
široký tunel – akvárium. 
Medzi kaprami a  inými 

rybami dominovala vyza 
veľká, najväčšia sladkovodná 
ryba. Z vyhliadky dreveného 
chodníka sme ešte pozdravili 
rodinku praturov a  vybrali 
sa domov. Strávili sme jeden 

pekný deň a  bohatší sme 
o krásne zážitky. Účastníci si 
výlet pochvaľovali a sľúbili si, 
že na budúci pozvú aj ďalších, 
ktorí môžu, chcú a vládzu.

  J. Sokolíková

kultúra, spoločnosť4

SZZP v talianskom letovisku opäť spokojní

Hornoozorovskí seniori na výlete na Morave 

S Adelou Režnou
V stredu 4. septembra dostanú naši najmenší poslednú 

príležitosť zasadnúť pod veľký platan na námestí. Tentokrát 
budú aktívnejšie ako obyčajne. Netradične totiž nebudú 
počúvať rozprávku. V  záverečnej časti Obývačky pod 
platanom dostanú možnosť skrášliť naše mesto v  súťaži 
Maľované námestie. A aká by to bola súťaž bez odbornej 
poroty? Hostkou bude Adela Režná, ilustrátorka detských 
knižiek. Deti budú mať jedinečnú príležitosť opýtať sa 
mladej autorky všetko, čo ich zaujíma. To sú len dve z množ-
stva otázok, ktoré určite padnú v diskusii. To, že ide naozaj 
o odborníčku naslovovzatú, potvrdzuje aj fakt, že študovala 
na VŠMU v Bratislave a zúčastnila sa aj na stáži vo Veľkej 
Británii. Skúsenosti jej dodalo aj štúdium na VOŠ Václava 
Hollara v Prahe. Svet obrázkov v knižkách je naozaj čarovný. 
Práve ilustrácie dotvárajú každú rozprávku tak, aby si ju 
vedeli predstaviť aj tí najmenší. Veď obrázky sú presne to, 
na čo sme sa všetci pozerali už vtedy, keď sme ešte nevedeli 
čítať a nerozumeli sme významu slov. Sú tým prvým, čo nám 
v  knižkách ukazovali naši rodičia. Už vtedy každý z  nás 
začínal chápať čarovný svet farieb, ktorý si mnohí z  nás 
neskôr ešte viac zamilovali v škole na hodinách výtvarnej 
výchovy. Adela Režná je jednou z najtalentovanejších ilu-
strátoriek na Slovensku a tento svoj dar využíva na to, aby 
robila radosť tým najmenším. Radosť a úsmev na ich tváre 
príde nakresliť aj k  nám. Deti opäť čaká nezabudnuteľné 
popoludnie pod platanom. Posledné v  tohtoročnom lete. 
Začíname netradične už o 15.00 h.  (vz)
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Michal Bjalončík *1954
Julia Gloneková, rod. Kusá *1938

Opustili nás

V  rámci grantu z Participatívneho komunitného rozpočtu TSK získala Mestská 
knižnica Ľ. Štúra fi nančné prostriedky na organizovanie podujatí Obývačka pod pla-
tanom alebo Prečítané leto. Z rozpočtu projektu bolo na nákup knižného fondu vyčle-
nených 650 eur. Za túto fi nančnú čiastku pribudlo do knižničného fondu 77 knižných 
titulov. Zakúpené boli detské knihy pre rôzne vekové kategórie, a to slovenská aj svetová 
literatúra. Knižné tituly boli odprezentované aj pri besedách priamo na námestí.  (MsK)

Nové knihy v mestskej knižnici 
vďaka projektu dotovaného TSK

na facebooku 

V  stredu 4.9. bude pre nadšencov cvičenia 
pripravený tradičný ranný tréning v  Crossgym-
-e Brutus na  Mlynskej ulici so začiatkom o  7.00 
h. V ten istý deň, ale o 15.00 h bude na programe 
posledné tohtoročné vydanie programu pre deti pod 
názvom Obývačka pod platanom. Hostkou bude 
ilustrátorka Adela Režná. Okrem diskusie s ňou sa 
budú môcť deti zapojiť do tradičnej súťaže Maľované 
námestie už od  15.00 hodiny. Tento rok sa bude 
kresliť na tému Dopravné prostriedky. V sobotu 7. 
septembra sa na futbalovom ihrisku v Ruskovciach 
od  14.00 h uskutočnia Slávnosti mikroregiónu 
Bánovecko. Tak ako každý rok, aj teraz sa môžete 
tešiť na  bohatý program, zložený z  vystúpení 
skvelých umelcov. O deň neskôr, teda v nedeľu 8. 
septembra sa môžete prísť do mestského parku roz-
lúčiť s Kultúrnym letom. Spoločnosť vám bude robiť 
Ľudová hudba Dribna z  Prešova. Jej vystúpenie 
začína o 18.00 h.  (vz)

KAM v meste a okolí

Leto sa nám pomaly 
končí, ale ešte predtým 
ako sa s  ním definitívne 
rozlúčime, by sme vás radi 
srdečne pozvali v  nedeľu 
8. septembra do  mest-
ského parku. V  derniére 
tohtoročného Kultúrneho 
leta k  nám až z  ďalekého 
v ýchodu zavíta Ľudová 
hudba Dribna. O  východ-
niaroch sa všeobecne vie, že 
sú temperamentní, srdeční 
a veľmi hrdí na svoj pôvod 
a tradície. Trio folkloristov 
z  Prešova tento fakt len 
potvrdzuje. Prezrádza to 

už samotný názov skupiny, 
ktorý je v  „rusnáckom“ 
nárečí. Ide v ňom aj o akúsi 
symboliku, keďže postavou 
drobná je aj  samotná 
speváčka a  huslistka Ivana 
Janíčková. Jej manžel Ján 
hrá na heligónke a zostavu 
d o p ĺ ň a  k ont r a b a s i s t a 
Martin Oravec. Ich debu-
tový album pod názvom 
Rosla slivka obsahuje 22 
piesní, prevažne v  rusín-
skom jazyku. Za všetky spo-
menieme aspoň tituly Dobry 
ľude, bida bude, Hori tym 
Prešovom, alebo Bude vojna, 

bude. Okrem repertoáru, 
poslucháčov určite zaujme 
samotné spojenie hlasov. 
Trojhlas, ktorý je charak-
terist ický pre rusínske 
piesne, je v  ich prípade 
samozrejmosťou. Dôkazom, 
že si naozaj vážia dedičstvo 
svojich predkov, je aj fakt, 
že na  ich albume sú názvy 
piesní napísané aj azbukou. 
Aj týmto spôsobom sa 
Dribna vracia ku svojim 
koreňom a zachováva odkaz 
tých, na  ktorých môžu byť 
členovia tohto zoskupenia 
právom hrdí. Okrem toho 

však nezabúdajú, že sú 
všetci rodákmi zo Šariša. 
V ich repertoári teda nájdete 
aj skladby v  tomto nárečí. 
Ak hľadáte ten najlepší 
spôsob ako stráviť možno 
posledný príjemný letný 
večer, neváhajte a  príďte 
v  nedeľu 8. septembra 
do mestského parku. Ľudová 
hudba Dribna je spojením 
temperamentu, srdca a úcty 
k  tradíciám. A všetky tieto 
veci sú zárukou dokonalej 
zábavy. Rozlúčte sa s  letom 
tak, ako sa patrí! Začíname 
o 18.00 h.  (vz)

Zavŕšenie Kultúrneho leta s Dribnou

M e s t s k ý  p a r k  s a 
v  nedeľu 25. augusta opäť 
zaplnil. Najskôr prišla veľká 
pestrofarebná dodávka, skôr 
maringotka, a  potom veľký 
pokreslený stan – šapitó 
divadla Teatro Tatro, oven-
čeného rôznymi oceneniami 
(o  ktorých sme už písali). 
Veľmi výstižná je ich charak-
teristika na ich portáli. Z nej 
vyberáme: „Teatro Tatro  je 
ojedinelým zjavom v  pestrej 
palete divadelných produkcií, 
žánrov a  tvorivých metód, je 
permanentným provokatérom 
na  ceste za  novým synte-
tickým javiskovým jazykom. 
V osobnosti režiséra Ondreja 
Spi šáka ,  č i  výtvarníka 
Františka Liptáka, ktorí sú 
s divadlom od jeho počiatku, 
je záruka zachovania poetiky 
a humoru, tak blízkych tvorbe 
Teatra Tatro. Nepodliehajú 
módnym trendom, dobovým 
zvyklostiam, či bezduchému 
preberaniu „zahraničných 
tutoviek“. Obaja tvorcovia 
(a s nimi aj vynikajúci herci) 
žijú a tvoria radšej pri zemi. 
Kráčajú po  zaprášených sto-
pách „nízkeho“ kaukliarskeho 
umenia a obyčajným divákom 
rozdávajú vždy nové a  nové 
katarzie…“

A  ako sa páčilo pred-
stavenie Červená čiapočka
v  rámci Kultúrneho leta 
Bánovčanom? Za  všetkých 
aspoň dva názory... Vojtech 
Z el iesk a ,  m ladý mu ž , 
informoval o  predstavení 
takto: „Režisér Šimon Spišák 
totiž využil rozprávku, ktorú 
poznajú celé generácie aj 
na to, aby dal deťom možnosť 
rozvíjať ich fantáziu a krea-
tívne myslenie. Ak by totiž 
išlo len o  dej, ktorý všetci 
poznajú, asi by to bola nuda. 
Ale to rozhodne nie je štýl, 
ktorým sa prezentuje Teatro 
Tatro! Predstavenie bolo 
plné veľmi vtipných situácií 
a postáv. Za všetky spomeňme 
Katarínu Petrusovú v úlohe 

Červenej čiapočky, slimáka 
si zahrala Agáta Spišáková, 
zlého vlka Lucia Korená, vo 
viacerých úlohách excelovali 
Andrea Ballayová a Martin 
Na h á l k a  (t o h o  d o b re 
poznáme aj z  televíznych 
obrazoviek). Títo všetci sa 
postarali o nevšedný zážitok, 
ktorí diváci s vďakou prijali.“
Anna Struhárová, mladá 
mamička, reagovala okam-
žite a  na  svoj facebookový 
profi l okrem iného napísala: 
„Išla som so synom a ďalším 
milým stvorením... Úprimne, 
bez nejakých extra očaká-
vaní, skôr kvôli podpore 
účasti (lebo veď vieme, aké 
je to s  ňou v  našom meste 
biedne). Stan v  mestskom 

parku bol na  moje prekva-
penie preplnený. Do divadla 
chodím veľmi rada, špeciálny 
vzťah mám k  tvorbe pre 
deti. A  toto milí kamaráti, 
toto bola špička. Tak jed-
noducho prepracovanú vec 
s  výbornými výkonmi som 
ešte nevidela. Jedna vec je, že 
to decká pohltilo a  zapájali 
sa jak besné. Ale ten humor, 
aký do  toho dali, to bolo 
priam majstrovské. Ďakujem 
MsKS za  skvelý výber 
a za to, že som sa nemusela 
trepať za dobrým divadlom 
do veľkej Bratisky. Idem veru 
vygooglit čo také ešte Teatro 
Tatro robí. Za  mňa veľký 
palec hore.“ Text a foto: 
 Alena Borszéková

Teatro Tatro získalo deti aj rodičov

Ospravedlnenie
Ospravedlňujeme sa rodine zosnulej Antónie Martinovičovej 
* 1928, ktorej úmrtie sme v Spoločenskej kronike zverejnili 
pod titulkom „Uzavreli manželstvo“ a nie „Opustili nás“.. 
Zlyhal ľudský faktor. Prepáčte nám...  redakcia
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Vstup do MOL ligy nám nevyšiel
Sporta Hlohovec – Sokol Bánovce 29:24 (16:10)

Mladá bánovský silák 
Damián Golier, reprezen-
tujúci oddiel Strong Man 
Bánovce nad Bebravou, sa 7. 
a 8. augusta zúčastnil Maj-
strovstiev Európy v  tlaku 
na  lavičke RAW. Súťaž sa 
konala v  luxemburskom 
meste Hamm a  pretekal 
v  kategórii dorastenci 
do 83 kg, kde obsadil výborné tretie miesto s výkonom 
137,5 kg za pretekármi z Francúzska a Lotyšska. Koncom 
septembra Damián absolvuje ešte medzinárodnú súťaž 
Grand Prix Slovakia. K úspechu mu gratulujeme a v tej 
ďalšej súťaži mu držíme palce!  (bg)

Damián Golier tretí 
na majstrovstvách 
Európy v tlaku 

Dám do prenájmu 
obchodné a kancelárske 

priestory 40 m2 
na Záfortni č. 9 

(pri Pizzérii Palermo).
Tel. 0905 448 069. 

Práca s futbalovou mládežou sa mení
Me s t s k ý  f u t b a l ov ý 

klub Spartak Bánovce nad 
Bebravou v  spolupráci 
s  Oblastným futbalovým 
zväzom Prievidza a  Akadé-
miou MŠK Žilina pripravili 
22. augusta pre trénerov 
poučný workshop. V  našom 
futba lovom k lube došlo 
v  poslednom období k  via-
cerým zmenám. Nové vedenie 
nastavilo jasnú prioritu sme-
rovania klubu. Predovšetkým 
sa chce zamerať na  prácu 
s mládežou, pretože futbalový 
dom sa stavia od  základov. 
V súčasnej dobe popri A-tíme 
mužov funguje v klube osem 
mládežníckych kategórií, 
v  ktorých pôsobí vyše 150 
mladých hráčov. O futbalový 
rozvoj sa v klube stará deväť 

mládežníckych trénerov. 
Z dôvodu skvalitnenia nielen 
tréningového procesu, ale 
celkovej práce s  mládežou, 
pozvali zástupcovia klubu 
renomovaných trénerov fut-
balovej Akadémie MŠK Žilina 
Patrika Mojžiša a  Viktora 
Miku, ktorí sú hlavnými tré-
nermi mládeže. Práca v tejto 
akadémii patrí dlhodobo 
k  najkvalitnejším na  Slo-
vensku, a preto sa práve títo 
skúsení tréneri prišli podeliť 
o  svoje skúsenosti a  ukázať, 
ako sa robí mládežnícky futbal 
na  vysokej profesionálnej 
úrovni. Z  poverenia výboru 
všetkých privítal šeftréner 
mládeže Spartaka Miloš Šagát. 
Ten sa v  úvode prihovoril 
nielen trénerom a  funkcio-

nárom klubu, ale aj vzácnym 
hosťom zo Žiliny a  primá-
torke Rudolfe Novotnej. Tá si 
napriek pracovnej vyťaženosti 
našla čas a  prišla pozdraviť 
všetkých prítomných futba-
lových nadšencov. Vyslovila 
presvedčenie, že nielen 
futbal, ale šport ako taký sa 
v Bánovciach podarí posunúť 
o  kus ďalej. Štvorhodinový 
workshop pozostával z  teo-
retickej a  praktickej časti. 
Šestnásť prítomných trénerov 
nielen z  domáceho MFK 
Spartak, ale aj zo širokého 
okolia sa dozvedelo veľa zau-
jímavých vecí z tréningového 
procesu mládeže a fungovania 
mládežníckej a kadémie. 
Pevne veríme, že tréneri nado-
budnuté poznatky prenesú 

do  výchovy svojich mladých 
zverencov vo svojich kluboch. 
Samotní tréneri a funkcionári 
klubu vyjadrili presvedčenie, 
že takéto metodické zamest-
nania sú veľmi potrebné, 
pretože posúvajú ich prácu 
o kus ďalej. 

V  nastávajúcom období 
sú zo strany klubu pripravené 
ďalšie aktivity, ktoré posunú 
hlavne mládežnícky futbal 
v  našom meste o  kus vpred. 
Pôjde o  skvalitnenie práce 
trénerov, ale aj obnovu spo-
lupráce so Základnou školou 
Partizánska, ktorá je zame-
raná na  športovú prípravu 
detí. Hlavným cieľom bude 
pritiahnuť čo najviac mladých 
ľudí k  športovým aktivitám 
a hlavne k futbalu.  (mš,aj)

Augustová bežecká liga v Ľútove
Augustové kolo Bánov-

skej bežeckej ligy nebolo len 
o behaní. Obec Ľutov na čele 
so starostom Mariánom Kor-
belom a organizátori BBLky 
(najmä Ľutovčan Miro Pod-
lucký) pripravili pre domá-
cich aj cezpoľných občanov 
športové a zábavné podujatie 
v  príjemnom prostredí. 
Myslelo sa hlavne na  deti, 
pre ktoré boli pripravené 
motokáry a  športové úlohy 
v rámci Ľutovskej športovej 
olympiády. Dospelým náv-

števníkom zasa prišla zahrať 
skupina Dríst a podľa reakcií 
divákov to bola výborná 
voľba organizátorov. A teraz 
späť k  behu. Trať hlavnej 
kategórie mala len 7,3 km, 
avšak 250 metrové prevý-
šenie a náročný terén z nej 
robí náročnú horskú etapu 
celej BBL. Prišlo behať 35 
bežcov hlavnej kategórie 
a 11 hobíkov, ktorých neod-
radil ani členitý profi l trate, 
ani „búrkoidné“ počasie. 
Prvé miesto obsadil Tomáš 

Podpera s  v ynikajúcou 
„priemerkou“ 4:32 min/
km. Druhý dobehol Martin 
Turček z Krásna a  tretí bol 
pretekár susednej obce 
Prusy, Andrij Dichťaruk, 
ktorý kvôli behu prišiel 
na  otočku z  Bratislavy. 
Takých my máme fanúšikov 
ligy... Medzi ženami už tretie 
kolo po  sebe vyhrala Dáša 
Lisá, bežiaca v  domácom 
prostredí. Druhé miesto 
vybehala Prusanka Zuzana 
Súkeníková pred Tatianou 

Pokornou z  Partizánskeho. 
Hobby bežcom sa v  našich 
príspevkoch nevenujeme 
často, avšak dnes nám 
nedá nespomenúť mladého 
pretekára Miška Hrčku (12 
rokov), ktorý v  tomto roku 
pravidelne dobieha do cieľa 
na prvých priečkach. V sep-
tembri (9. kolo) sa vraciame 
do blízkeho okolia Bánoviec. 
Štartovať budeme na  prie-
hrade a pobežíme trať známu 
ako Pecháňov chodník.

  Pavol Struhár

Stretnutiami úvodného 
kola sa cez víkend rozkrútil 
kolotoč nového súťažného 
ročníka MOL ligy. Súťaž má 
po  takmer desaťročí opäť 
štrnásť tímov, čo znamená 
nárast o  dvoch účastníkov 
oproti predošlému ročníku. 
Práve nováčikovi z  Hlo-
hovca čeli l i zverenkyne 
Richarda Makýša v  prvom 
kole najvyššej českosloven-
skej hádzanárskej súťaže 
2019/2020. 

Na  konci 2. minúty 
otvorila skóre stretnutia Gal-
ková, na čo domáce odpove-
dali tromi zásahmi v  rade. 
Na  konci 11. minúty naša 
Krajčíková zrovnala skóre 
na  4:4, ale domáce v  nasle-
dujúcich štyroch minútach 
zaznamenali štyri góly a ujali 
sa vedenia 8:4. Hlohovčanky 
boli v  koncovke efektív-
nejšie aj v závere úvodného 
polčasu a  šesť sekúnd pred 
jeho vypršaním Katarína 

Slamková upravila na 16:10. 
Po zmene strán naše hádza-
nárky aj zásluhou presnej 
ruky Hany Žitňanovej začali 
postupne ukrajovať z manka 
a  na  konci 49. minúty 
Veronika Žitňanová znížila 
na  21:20. Následne prišlo 
vylúčenie Griffihs a  Mate-
jíkovej a  domáce do  52. 
minúty odskočili na  24:20. 
Naše dievčatá sa ešte dvakrát 
dotiahli na  rozdiel dvoch 
gólov, v 54. minúte na 24:22 

a  v  56. minúte na  25:23. 
V závere si domáce postrážili 
historicky prvé víťazstvo 
v interlige, keď desať sekúnd 
pred koncom upravovala 
Luščonová na 29:24. Zostava 
Sokola Bánovce Pokorná, 
Rehušová – Matejíková 2, 
Žáčiková 2, Z.Galková 4/1, 
Ráciková, Michaličková, 
Vaňová, Šipláková, Griffi  ths, 
Krajčíková 2, Escherová 1, 
V.Žitňanová 4/1, H. Žitňa-
nová 9/1.  (mp,aj) 

Dobré príležitosti sme premárnili
Spartak Bánovce – Lehota pod Vtáčnikom 0:1 (0:0)

Naši futbalisti chceli 
v regionálnom derby potvrdiť 
tri body z Prečína, ale začali 
zakríknuto. V  3. minúte sa 
do  šance dostali hostia, ale 
Matuškovičova strela išla 
tesne vedľa. Na druhej strane 
Turoň preloboval brankára 
hostí i bránku. Po skrumáži 
zaváhal Zita a  dve dobré 

príležitosti spálil i  Kochan. 
Na  dr u hej  s t ra ne dva 
výborné zákroky predviedol 
brankár Korček. Dôležitý 
moment zápasu prišiel v 45. 
minúte, kedy prenikajúceho 
Kochana zozadu fauloval 
Oršula. Hlavný rozhodca 
udelil iba žltú kartu, čo 
výrazne poznačilo ďalší 

priebeh zápasu. Po  zmene 
strán sa začal hrať už oveľa 
taktickejší futbal a  bolo 
vidieť, že rozhodne jeden 
gól. Najskôr sa skvelým 
zákrokom prezentoval náš 
brankár Korček, následne 
domáci Sipos pálil tesne 
vedľa. Rozhodnutie prišlo 
v  68. minúte, kedy sa 

peknou strelou prezentoval 
Matuškovič a  z  víťazstva 
sa tešili šťastnejší hostia. 
Diváci videli kvalitný zápas. 
Spartak Bánovce: Korček 
– Zelenák, Rusinko, Halás, 
Tabak, Sipos (83.Morávek), 
Masarovič, Kyselica (72.
Kráľ), Turoň (69.Nazar), Zita, 
Kochan.  (aj,mk)
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Na  sociálnej sieti som 
zaregistrovala fotky z futba-
lového turnaja bánovských 
rómsk ych det í ,  k tor ý 
zorganizovala Stanislava 
Racová s  jej rodinou 23. 
augusta na  ihrisku pri ZŠ 
Školská. Práve fakt, že si to 
naši spoluobčania zorgani-
zovali sami, ma  nútil, aby 
som pátrala ďalej. Pozvanie 
na turnaj prijali aj vicepri-
mátorka Mária Hajšová, 
poslanec MsZ Peter Králik 
aj iní. (Redakcia pozvaná 
nebola.) „Rómovia sú veľmi 
šikovní a talentovaní ľudia. 
Takúto skvelú akciu - detský 
rómsky futbalový turnaj 
- zorganizovali dnes ľudia 
okolo pani Racovej. Sme pre-
svedčení, že vzájomná pod-
pora, spolupráca a  rešpekt 
sú cestou ako lámať ľady...“
A  práve týchto pár slov 
Petra Králika na  sociálnej 

sieti ma  donútili spojiť sa 
s pani Racovou, ktorá celý 
život – štyridsať rokov žije 
na ulici K nemocnici. A tak 
som sa dozvedela, že špor-
tová akcia s  dvadsiatimi 

malými i veľkými roztlies-
kavačkami trvala od 13.00 
do 19.00 h. Bola aj slovenská 
hymna, vlajka aj pravá 

rómska hudba a ozvučenie. 
Súťaži li štyri družstvá, 
v  dvoch kategóriách – 
mladšej aj staršej od 8 do 16 
rokov, všetko rómske deti 
z ulice K nemocnici. „Ceny 

aj sladkosti som zabezpečila 
zo svojho príjmu, pár detí 
vyzbieralo sumu 24,50 eur 
na  pitie,“ znela odpoveď 
na  moju otázku, kto jej 
pomohol s fi nanciami. Vraj, 
od  nikoho na  túto akciu 
nedostala ani cent. Nakoniec 
sme sa s  pani Racovou, 
matkou jednej dospievajúcej 
dcéry, stretli aj osobne. Vraj 
ju nájdem tam a  tam, jej 
zamestnávateľom je mesto 
Bánovce nad Bebravou a už 
dva mesiace robí kosičku. Aj 
s  manželom. Predtým pra-
covala v  Jaguári... Na  moju 
otázku - čo ju k tomu viedlo 
platiť zo svojho “cudzím“ 
deťom, odpovedala: „Robím 
rôzne aktivity s  deťmi už 
dlhšie... A  čo ma k  tomu 

viedlo? Že spravím deťom 
radosť, tie deti sú odhodené 
a  nemajú sa kde hrávať. 
Pomohli mi rómske mamičky, 
ktoré mali na  starosti roz-
dávať malinovky a sladkosti. 
Robím to už dlhé roky, že 
desatinu z  môjho platu 
dávam cudzím deťom, ktoré 
to najviac potrebujú, naprí-
klad, že im niečo kúpim.“

Pani Racovú situácia 
na  u l ic i  K  nemocnic i 
trápi. Nielen okolo detí, aj 
okolo bývania. Aj ona má 
výpoveď nájomnej zmluvy, 
aj ona si hľadala iné bývanie, 
v  inej lokalite. Obaja sú 
zamestnaní, f inancie nie 
sú problém. Problémom sú 
ľudia. „Už som aj mala pred 

pár mesiacmi dohodnutý 
byt na  Družstevnej ulici, 
ale obyvatelia činžiaku, keď 
sa dozvedeli, že tam chce 
bývať rómska rodina z ulice 
K nemocnici, spísali petíciu...“
tvrdí pani Racová a očividne 
jej je z toho všetkého smutno. 
A  nielen z  väčšiny Bánov-
čanov. Aj z vlastných, z ulice 
K nemocnici. Vraj už nijakú 
akciu pre deti podobnú tejto 
robiť nebude. A prečo? „Nie-
ktorí Rómovia mi neveria, 
že som to platila zo svojich 
peňazí, vraj som dostala 
peniaze na turnaj od mesta. 
A sú proti mne, závidia mi... 
Už to asi nebudem robiť, 
lebo chcem žiť s nimi a mať 
pokoj....“

 Alena Borszéková 

voľný čas 7

Viete, ako sa utužuje kolektív? Jednoducho! Idete 
na chatovicu! Chatovica sa to volá preto, lebo sa sem 
ľahko viažu rýmy – napr. slivovica, borovica, víno 
a rum. Podmienkou je nájsť chatu v podhorskej dedinke 
so šestnástimi prihlásenými žijúcimi dušami (to preto, 
aby sa čo najmenej ľudí dozvedelo o  vašom utužo-
vacom knowhow). Je nutné mať nejaký kolektív, ktorý 
na prvý pohľad nevykazuje znaky utužovacej potreby, 
ale na druhej strane sa jej ani nevyhýba. Vodca tohto 
kolektívu (v  najlepšom prípade samotná riaditeľka) 
vydá rozkaz: „Ide sa utužovať!“ Kolektív naučený reš-
pektovať príkazy nadriadeného okamžite zbalí potrebný 
proviant obsahujúci domáce koláče, (pretože v každom 
kolektíve sa očakáva výskyt aspoň jednej šikovnej 
gazdinky), potraviny - výlučne mimo zásad zdravej 
výživy a kalorických hodnôt, no a veľmi dôležitý je aj 
dostatočný pitný režim (lebo ani chata nachádzajúca 
sa pri studničke nezaručuje, že vám nevysmädne). Aj 
tu platí pravidlo: „Čím viac piješ, tým ti viac chutí.“ Je 
vítané, ak je v tomto kolektíve personálne, alebo inak 
nedobrovoľne vyčlenený človek, zastrešujúci kultúrnu 
a  športovú oblasť a  zabezpečí tejto skupinke, (ktorá 
o  športové aktivity vôbec, ale že vôbec neprejavuje 
záujem) program. Nesmie však od vás požadovať hneď 
hasičský útok, pretože to môže ohroziť dobrú povesť 
a česť hasičských dobrovoľníkov v danej lokalite a cho-
tári. Na takejto utužovacej chatovici treba jednoducho 
len jesť a piť a v dobrom spomínať na nezúčastnených 
kolegov. Chatovica zotiera funkčné, vekové aj iné roz-
diely. Dokonca som presvedčená, že spôsobuje dysfunkč-
nosť niektorých orgánov (nielen miestnej samosprávy). 
Práve na  takejto akcii často zistíte, že váš kolega, či 
kolegyňa disponujú talentom a danosťami, ktoré by ste 
u nich nikdy nepredpokladali. Ak je váš kolega novinár 
alebo pracovník mestskej televízie, je celkom možné, že 
nejaká investigatívna reportáž prenikne na verejnosť. 
No, a to už bude hanba. A tak sa majte na pozore a dobre 
si rozmyslite, s kým sa utužovať na chatovicu vyberiete. 
Musia to byť vždy a zásadne úžasní a skvelí ľudia, s kto-
rými je zábava a je vám s nimi tak jednoducho dobre. 
(S takými som bola na chatovici ja). (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Strelecké preteky Cena Podhoria 
Obvodná poľovnícka 

k omor a  B á novc e  n a d 
Bebravou v spolupráci s OkO 
SPZ a  obcou Podlužany 
usporiadala 25. augusta stre-
lecké preteky Cena Podhoria 
na  strelnici v  Podlužanoch 
- Zlobinách. Súťaže v zmysle 
streleckého poriadku sa 
zúčastnilo 19 strelcov, ktorí 
súťažili v  malorážkovom 
trojboji (terč- líšky , srnca 
a a diviaka po 10 rán v limite 
6 minút) a v americkom trape 
(2 x po 15 terčov - asfaltových 
holubov). V každej disciplíne 
boli vyhodnotení traja pre-
tekári s  najvyšším počtom 

bodov. V  malokalibrovke 
získali najviac bodov Michal 
Lorenc (277),  Ľubomír 
Rídeky (260) a Ivan Adamec 
(251), v  americkom trape 
Michaela Ďuržová (270), 

Adam Janík (250) a  Martin 
Jurčík (240). Po  sčítaní 
bodov v  oboch kategóriách 
sa stal víťazom Ivan Adamec 
z PZ Bukovina II v Kšinnej 
(na  spoločnej foto vpravo). 

Samostatne bola vyhodno-
tená aj kategória žien, kde 
najlepšou strelkyňou bola 
Michaela Ďuržová, druhá 
Gabriela Hol lá a  tret ia 
Monika Chudá.  ObPK SZP

KST Bánovce nad 
B e br avou  or ga n i z uje 
počas víkendu 14. a  15. 
s e p t e m b r a  p o t u l k y 
po Nízkych Tatrách (1. deň 
Svarín – Nemecká – Veľký 
bok, 2. deň – Telgárt – 

Kráľova hoľa – Predné 
sedlo – Šumiac), odchod 
o  4.30 h zo stanice SAD. 
Viac na www.kstbanovce.
sk, a lebo u  predsedu 
klubu Mariána Chovanca 
na 0905 910 068.

Turistika aj poznávanie

O futbalovom turnaji trochu inak

Foto: P. Králik
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

 Ponúkame prácu 
pre vitálneho 
dôchodcu alebo živ-
nostníka na pomocné 
práce v stavebníctve. 
Práca hlavne v okrese 
BN (4 eurá v čistom + 
odmeny). 
Tel. 0903 223 203.

 Kto dokáže vyčistiť 
– hĺbkovo – starší 
koberec z vlny? Rozmer 
asi 3x3 m. 
Tel. 0918 514 638.

INZERCIA

Informačné 
centrum 
na námestí 
ponúka
kopírovanie 
dokumentov

Obec Malá Hradná 
zverejňuje zámer prevodu vlastníctva nehnuteľného 

majetku obce Malá Hradná obchodnou verejnou súťažou
Predmetom prevodu - obchodná verejná súťaž - sú 

pozemky vedené na  LV č. 284 parcely: 315/3 - TTP 
(25 m2), 316/5-záhrada (363 m2) a 764/4-TTP (92 m2)
katastrálne územie Malá Hradná, ktoré spolu tvoria 
výmeru 480 m2 a predávajú sa výlučne spolu ako pozemok 
určený na zastavanie, teda ako stavebný pozemok. 

Zámer prevodu vlastníctva nehnuteľného majetku obce 
Malá Hradná obchodnou verejnou súťažou bol predmetom 
schvaľovania poslancov Obecného zastupiteľstva v Malej 
Hradnej na 3. zasadnutí obecného zastupiteľstva 13. mája 
2019, Uznesenie č. 3/2019.

Podmienky obchodnej verejnej súťaže sú zverejnené 
na Úradnej tabuli obce Malá Hradná. V prípade záujmu 
budú bližšie informácie poskytnuté na č. t. +421 908 345 573 
alebo priamo na Obecnom úrade v Malej Hradnej. 


